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הבת שילרגל הולדתלשיר ושרון כהןמזל טוב
ולכל בני המשפחהלסבתא רודה רוזנבלט ברכות לדורי ודני,

מזל טוב
לרגל הולדתלרוני וגלעד מרקמן

המשפחה המורחבתברכות לנגה לזאב ולכל הבת מאיה )בארה"ב(

מזל טוב
לנורית וציקר גולן

לרגל הולדת

הנכד שי

בן לאורנה ואורן מאיו

ברכות לכל בני המשפחה



 ופורים מתקרב, שלפתי מהארכיון את הקטע הבא:‘ משנכנס אדר ב

  בבביב בלבלב ב ב ב‘אברבמב ב ב ב

 (מי שזוכר ומכיר“, ה מלמד‘אברהמל”י  השיר העממי “עפ)

 .07מתוך : יצירות חברים בארכיון שמיר. המחבר לא ידוע. כנראה נכתב לפורים בשנות ה 

 למי קורים בקיבוץ כל הניסים והנפלאות? -

  בבביב בלב ב ב ב ב ב ב‘ באברבמב ב ב ב      

 ושכב חדשיים עם נקע בקרסול?“ 0נקה ”מי התחלק על סבון  -

  בבביב בלבלב ב ב ב‘אברבמב ב ב ב      

מי לקח את הפוציניו שלו מבית תינוקות ורק בחדר הוא גילה שלקח את התינוק של  -
 השכן? ומה שהוא לא ידע בעצם, שגם התינוק שלו האמתי היה של השכן?

  בבביב בלבלב ב ב ב‘אברבמב ב ב ב      

 לירות בכיס וקיבל אותו בחזרה בכסף קטן? 07מי זרק לכביסה שטר של  -

  בבביב בלבלב ב ב ב‘אברבמב ב ב ב      

לירות מכס ומצא בתוכה  077ומי קיבל חבילה מהדוד באמריקה, שילם  -
 תריסר עניבות?

  בבביב בלבלב ב ב ב‘אברבמב ב ב ב      

 2מי נרשם לגיוס בשבת כי חשב שזו רשימת הנוסעים לטיול בסיני? ומי חזר ב  -
 בלילה מטיול בסיני ומצא במיטתו את הדודה פרל ובחדר השני את שלושת ילדיה?

  בבביב בלבלב ב ב ב‘אברבמב ב ב ב      

כך לא יכול לישון כל -מי נרדם תמיד בתחילת ההרצאה, מתעורר רק בסוף, ואחר
 הלילה?

  בבביב בלבלב ב ב ב‘אברבמב ב ב ב      

 ומי לקח שבת דווקא ביום שהקומפרסור התחיל לעבוד תחת חלונו?

  בבביב בלבלב ב ב ב‘אברבמב ב ב ב      

 מי קנה לו סיפולוקס יום לפני שהרכיבו את מכונת הסודה בחדר האוכל?

  בבביב בלבלב ב ב ב‘אברבמב ב ב ב      

 ומי עבר בהצלחה את הטסט לנהגות ולפני שקיבל את הרשיון דרס את הבוחן?

  בבב ב ב ב ב‘ בבביב בלבלב ב ב בבבבבאברבמב ב ב ב‘ בבביב בלבלב ב ב ב בבבאברבמב ב ב ב‘אברבמב ב ב ב 

 



חי וממוקם -מרכז האקלום פועל בחסות קק"ל ומכללת תל
 במרכז המחקרים באגמון החולה.

 להלן קטעים אחדים מהדו"ח השנתי שבהכנתו לקחה חלק יולי: 

  הוקם פרוייקט "שווים לקן" בהובלתו של איתן  2021במרץ
רקי דולדנר )מאקלם וחוקר( אשר הקים מערך של מתנדבים סו

. הגידול על ידי השבת גוזלים אל הקןשטח ומטפסים לצורך 
את מיטב הסיכויים לשרידות הגוזל ולכן הינה  ןההורים יית

 האפשרות הטובה לגוזלים המגיעים אלינו לטיפול.

 החלה עונת הקינון שנמשכה עד סוף חודש 2021אפריל ב ,
שעות  12פעלה ש ,גוזלים ואפרוחים הגיעו לגוזליה 98אוגוסט. 

שעות ונתנה מענה  3במשמרות של  19:00ועד  7:00מ  -ביום
 מתנדבים מסורים. 20-לגוזלים על ידי הצוות ומערך של כ

 ,מנהלת ארכיון שהפיקה  תערוכהגם הוצגה במרכז המבקרים של האגמון  באפריל, במהלך חופשת הפסח
 התמונות של קרן קיימת על מרכז האקלום, בה הוצגו תמונות מטופלים וסיפוריהם. 

  התחיל צילום הסרט "מהות" של קונרד לבק על העבודה במרכז האקלום. הסרט הוצג 2021בספטמבר ,
 גליל לסרטי הרפתקה.  עבפסטיבל קולנו

 והונח במתחם שנבנה צמוד למרפאה הקדמית., כלוב מעבר נוסף הוכן באדיבות קק"ל 2021אוקטובר ב 

 הגיע עגור חולה  5.12.21באגמון החולה ובישראל. בתאריך  שפעת העופות עאירוהחל , 2021דצמבר ב
שהתבררה כנכונה וסימלה את תחילת המגפה באגמון. צוות  H5N1למרפאה עם חשד לשפעת עופות מזן 

ה ברמה המדעית והמקצועית ונתנה מענה לגורמים המגפה ודר' נדלר רונה סייע עהמרכז ניטרו את אירו
 ל ורט"ג( וברמה הבינלאומית."בשטח, ברמה הארצית )משרד החקלאות, משרד הבריאות, קק

  המחקר נערך אקלום לאחר שרידות ותפוצה בעופות בר ו של איתן דולדנר בנושאמחקר החלהשנה .
ולנסי, ד"ר יוני וורטמן -חי בחוג לביוטכנולוגיה ובהנחיית ד"ר רונה נדלר-במסגרת תואר שני במכללת תל

 ופרופ' ניר ספיר )מנחה מן החוץ, אונ' חיפה(. 
  מטופלים שוחררו לאחר  54 מטופלים יותר משנה שעברה. 80מטופלים.  332הגיעו למרפאה  2021במהלך

 הגיעו לאקלום מבית החולים לחיות בר ספארי ר"ג.דורסים  9 אקלום.
 80% 14% ז מצוי, תנשמת לבנה, דיה שחורה ונץ מצוי( מהמטופלים הינם ממחלקת העופות )ב 

 והיתר זוחלים.)ביניהם קיפודים, עטלפים, ארנבת, גירית, שועל ועוד(  מחלקת היונקיםהם ממטופלים מה
 29% מהם עם מתנדבי  13%קחי רשות הטבע והגנים. מהטופלים הגיעו למרכז האקלום בעזרת פ

 י אזרחים ועובדי מרכז האקלום והאגמון.”החיבולנס והיתר ע
 מהם הגיעו משטחי אגמון  7%ישובים בעמק החולה, רמת הגולן והרי נפתלי.  123 -המטופלים הגיעו מ

 החולה.

 עוקבים 550-ועומדת כיום על כ מתבססת שלנו האינסטגרם קהילת. 

שפעת העופות שפקדה את עגורי האגמון ועופות נוספים מנעה מאיתנו לקבל ולטפל בעופות החל מתחילת חודש 
 דצמבר, מציאות זו הקטינה את כמות העופות שהגיעו למרפאה השנה.

, מביאה עמה עוד שינויים רבים כמו הקמת מבנה ביניים קולט קהל למרכז האקלום 2022השנה הקרובה, 

 .��ואנחנו מחכים לה בכיליון עיניים. מקווים גם שתהיה נטולת מגפות והגדלת המרפאה 

חי שתומכים במרכז האקלום ועוזרים להגשים את -מכללה האקדמית תלללסיום ברצוננו להודות לקק"ל ו
גולן בפרט. אנחנו רוצים גם להודות לכל המתנדבים -מטרתנו לעזור ולשמר את חיות הבר של ישראל והגליל

 .רוחב הלב וזמנם היקר והתורמים על

 למרכז האקלום ואנו בהחלט מוקירים זאת. קהילת שמיר תרמהכמוכן ברצוני לציין שגם 
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 כמה מהפציינטים של מרכז האקלום באגמון

 צילמו: יולי ונדרמיר ורונה נדלר

 כוס חרבות

 תן זהוב

 האכלת בז מצוי

 אוח עיטי  צילם תומר צימנד
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 .ואתר אקולוגיה לקהילה מוגנת, אקומיוניטימתוך האתר של  –המידע 

מכשירי החשמל הישנים והסוללות שהתרוקנו עלולים מצד אחד לגרום 
אדמה, מקורות מים, השפעות אקלימיות  –לפגיעה חמורה בסביבה 

-אך מצד שני הם עדיין מכילים חומרי גלם איכותיים ובעלי –חריפות 
זו הסיבה שמדינת ישראל החליטה על מערך ערך שניתנים לשימוש חוזר. 

החוק  פסולת האלקטרונית והכנסת חוקקה אתבטיפול מקיף ושיטתי 
 ,2012 –ב ”לטיפול סביבתי בציוד אלקטרוני חשמלי ובסוללות התשע

 1.3.2014כנס לתוקף ביום נש

 :טרות החוקמ

 לעודד שימוש חוזר בציוד חשמלי ואלקטרוני 
  האלקטרונית שנוצרת מציוד חשמלי ואלקטרונילצמצם את כמות הפסולת 
 להקטין את ההשפעות הסביבתיות והבריאותיות השליליות של ציוד חשמלי ואלקטרוני 

 

ינואר וב  2013הוקמה במהלך שנת  . היא תאגיד חברתי למיחזור פסולת אלקטרונית בע"מ היאחברת אקומיוניטי 
 .על פי חוק פסולת אלקטרונית  יישום מוכר"הוכרה על ידי המשרד להגנת הסביבה כ"גוף  2014

להגברת המודעות בציבור הישראלי לטיפול נכון בפסולת אלקטרונית וסוללות, תוך שהיא שמה דגש  החברה פועלת 
רב על השימוש בפסולת זו לקידום שילובם של אנשים בעלי צרכים מיוחדים במעגל העבודה והפיכתה של אוכלוסייה 

 !תהפוך הפסולת האלקטרונית מנטל לנכס כךזו מנתמכת לתורמת, יצרנית ועצמאית. 

אקומיוניטי  –בקיבוץ, בכפר, בישוב הקהילתי, במועצות המקומיות ובערים הגדולות  –מצפון הארץ ועד דרומה
  .ישובים ברחבי ישראל 650-רשויות ולמעלה מ 91 -אלקטרונית וסוללות ב ,פסולת חשמלית תוממחזראוספת 

-ממנה עשויים מברזל ופלדה, כ 50%-מסוגי חומרים שונים וממרכיבים רבים. כ הפסולת האלקטרונית מורכבת
הם מעגלים מודפסים.  3%-נוספים מורכבים ממתכות אחרות, ועוד כ 10%-מפלסטיק מסוגים שונים, כ 20%

 .לצמצם את השפעתם הסביבתית ההרכב המיוחד מחייב טיפול מקצועי ובקרה קפדנית על מנת

המסוכנים, הפרדה בין סוגי חומרים  השמנים והגזים הוצאת –תהליך המיחזור מורכב, והוא כולל בין היתר 
 שונים, גריסה של חלק מהם, התכה של חומרים אחרים, והפיכתם לחומרי גלם לתעשייה. 

בדרך זו נחסכת צריכתם של משאבי טבע )דוגמת מתכות יקרות שמופקות מהקרקע במכרות ברחבי העולם(, 
 .שכן חומרי הגלם חוזרים לתעשייה

 ניקל, אבץ, בריליום, קדמיום, נחושת, אנטימון, ארסן למצוא ניתן חכמים בטלפונים וכן םיסלולרי בטלפונים
 בעירה מעכבי, זרחן למצוא ניתן ביתי במחשב. אדם בבני עצביים לנזקים גורמות אשר נכבדות בכמויות ועופרת
PBDE ,ויקיפדיה(. חלקם חומרים שאינם ובריליום כספית קדמיום, עופרת, פלסטיק, ערכי שש כרום, בריום( .

יטופלו בתהליכים המתאימים ואף  חשוב מאד שהם לא יגיעו להטמנהמתפרקים ומצטברים בגוף החי. לכן 
 יתמחזרו ויחזרו כחומרי גלם לתעשייה.

 והיכן אנחנו, קהילת שמיר נכנסים לתמונה?

 חשמלי/אלקטרוניהציוד ה את במועד המכירה או במועד האספקה לאסוףנדרש  /ספקכל משווק -על פי החוק 
ללא עלות מצד הקונה. אבל אנו יודעים שלא תמיד הדברים  ,החדשבכמות או במשקל למוצר הדומה  הישן

 מתנהלים כך ולעיתים קרובות למדי הציוד שיצא מכלל שימוש נשאר אצלנו ועלינו לפנותו.

אקולוגיה לתאגיד אקומיוניטי ושולחת את הפסולת האלקטרונית ל גם מועצה אזורית גליל עליון קשורה 
בפארק תעשיות משגב ניתן לרכוש מחשבים מחודשים,  נייחים  בחנות של אקומיוניטי  . משגבב  לקהילה מוגנת

 יוכל למצוא שם את מבוקשו. –כל מי שלא חייב מחשב שהוא ה"מילה האחרונה" בשוק וניידים וגם ציוד היקפי. 

דוגמת פלאפון,  מאחורי המוסך יש סככה קטנה מקורה אליה צריך לפנות מכשירי חשמל ואלקטרוניקה קטנים
רוגל ומסכי מחשב. מכשירי חשמל גדולים כגון תנורים ומקררים נאספים גם כן אך מטופלים שואב אבק, מיק

  בדרך אחרת ולכן אפשר להשאירם בחוץ בסמוך לסככה ולהשתדל שלא יחסמו את הכניסה אליה.
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 והפסולת האלקטרונית שאתם מניחים בעמדות האשפה עלולה להרטב. הימים ימי חורף

 לא יוכל לעבור תהליך מיחזור. –ציוד שנרטב   -וזאת לדעת 

אנא קחו היישר  –לכן את הפסולת החשמלית/אלקטרונית הקטנה, שאתם יכולים להסיע בגולפית/קלנועית רכב 
 בניילון והניחו בעמדות האשפה השכונתיות. עטפו אותולחלופין  אולסככה המקורה. 

 את חלקנו למען כל המטרות הטובות הנ"ל.לעשות את המאמץ הקטן ולתרום כל אחד ואחת מאתנו יכולים 

 

 דודו טריגר מוסר:  - ולגבי מיחזור פסולת נוספת 

  קצת סדר בעמדות האשפה:

ירוקים חומים וכתומים מפונים באופן קבוע ע"י משאיות פחים 
 ייעודיות.

 אריזות מכל סוג של פלסטיק, פח, קרטון וכד'. – פח כתום

 אורגני, שאריות מזון – פח חום

קלקר, עץ וברזל )בגודל סביר עציצים,  פסולת כללית,  – פח ירוק
 כמובן(.

יש אמנם שיפור באיכות הפסולת הנזרקת למיכלי  בוע.המכולה מפונה אחת לש גזם גינה בלבד!  – מכולות גזם
 פסולת גינה בלבד!! –אנא מכם  הגזם אבל עדיין לפעמים אנו מוצאים במיכלים פסולת לא רלבנטית.

 יש עמדת איסוף ליד חדר האוכל, הכלבו וסביון, או בעמדות האשפה. – גדולים קרטונים

 בפחים הכחולים הייעודיים – נייר

 בסלסלות הייעודיות בעמדות האשפה – זכוכית

 (., כל עוד לא נמצא פתרון אחרלסלי המיחזור )בינתיים – בקבוקי פלסטיק

 ליד המכבסה )אם הם במצב טוב(  או לפח הירוק. – בגדים והנעלה

 מפסולת הזכוכית, הקרטון אלקטרוניקה ופסולת גדולה.  בכל יום ראשון הנוי מנקה את עמדות האשפה

 .מוזמן ליצור איתנו קשרעזרה בפינוי פסולת גדולה עקב מעבר דירה/שיפוץ מי שזקוקים ל

 בבקשה ! שמרו על הסדר והניקיון למען כולנו. 

 צוות הנוי. –תודה מראש 

פסולת   סככת מיחזור

חשמל ואלקטרוניקה,  

ליד כביש המערכת,  

,  בין המוסך לשלא"ג

לפני ואחרי הפינוי  

 והניקיון.
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 2022לחורף חקלאות  עדכוניקצת 

את השורות הללו כבר נהיה אחרי ינקווה שבזמן קר ,ראשית
  תובים והחורף ימשיך להיוגשמי ברכה ט ם שלמספר ימי

 'שפעת התחממות הכדור וכועם הכי כנראה ש אמיתי, חורף
גיים של חיזוי הגשם בחורף ולוגם המודלים המטאור

 .מתקשים להיות יציבים ,הנוכחי

או שנת הצפות  לחקלאות מחסור במיםהאם תהיה שנת  ,לכן
לגשם  ,ידמכמו ת ,את זה נדע רק בקיץ הבא. נקווה ? בשדות

 .ובעתו ובכמות

החל מראש השנה )ספטמבר  ,בשנה נוכחית :שנת שמיטה
 .נמצאים בשנת שמיטה ואנחנ ,ועד ראש השנה הבא (2021

בשנת שמיטה אסור  השפעות על ענפי הצומח שלנו. לדבריש 
דרך הרבנות הראשית  ,ה בשנה הזולאית שגדלחקהצרת ותהחדים לגבי מכירת והסדרים מי קיימיםלנטוע ו

 .נמוכים קפי ביקושימגבלות של כשרויות וה ישבחלק מהגידולים  .ב"היתר מכירה"

סיימנו את  .אנחנו אחרי עונה שהתאפיינה ביבולים נמוכים של זיתים אצלנו ובכל הארץ :זיתיםבמטע ה
מקוים  . אנחנוהמסיק ומכרנו את כל השמן למגל )שמן מסיק מגל של קיבוץ מגל( בהתאם להסכם שלנו איתם

  .שנה הבאהביותר טוב שיעזור לנו ליבול קר לחורף 

כרגע  .ת מסחריות טובותוצאותל הגיעהאחרונות לא  בשניםש ,זן פיקואלהזיתים מחלקת העקרנו בסתיו את 
  ד כמה זנים אחרים בהיקפים קטנים.ווע קייייש לנו בעיקר זיתי שמן מהזנים קורטינה ,קורנ

לשמחתנו השנה יש יבול גבוה בכל  .שכולית האדומהאנמצאים בעיצומה של עונת קטיף האנו  :בפרדס
חלק מהשטח בתנאים  ףלהתקדם בקטיף ולקטו פשרותנה לנו אתוההתחלה המאוחרת של החורף נ ,החלקות

ונקווה שביחד עם היבול הגבוה גם מחירי הפרי  גשמיםמשיך בקטיף בהתאם להפוגות בנ ללא בוץ.וטובים 
חלקת חנו מתכננים לעקור את נעונת הקטיף אבתום  .רוב הפרי שלנו הולך ליצוא. בחו"ל יהיו טובים

 .לתת יבול כמו שנדרש יכולתהאת  צתהימוכבר , 1992זו שאיציק כהנא נטע בשנת  ,ותיקהוההאשכוליות 
להישאר בתחום הפרדס ולהרחיב את סל הגידולים שמורכב היא כוונה הע במקומה. ובודקים מה לנטאנו 

 .היום בעיקר מאשכוליות אדומות )סן רייז(

 להן עושה ינוארכמובן שכרגע הגפנים נמצאות בתרדמת חורף והקור של  .החלקה מתפתחת יפה :כרם יין
בחלקה שנתחיל  2023דונם באביב  150אנחנו מתכננים לנטוע עוד  ,שנתית שלנו רבה בהתאם לתוכנית טוב.

דונם כרם יין בשטחים  300 -כ נזכיר כי התוכנית הכללית שלנו היא להגיע לשטח של  .יעהכבר הקיץ לנטלהכין 
 בעמק. 

וגידולים תחומים  פשיםומח ,טענוהקטנה שנ ץווי קייב על חלקת הקקול ומעידכים בגיממש :חדשנות במטע
 שניתן להכניס לסל הגידול שלנו. מטעם בינוספ

זריעת סיימנו ינואר  עלפני הגשמים של אמצ .כולם ובשלבי גידול שונים רועיםז כבר גידולי החורף גד"ש:
חיטה  מגדלים ברוב החלקותשמרנית שלפיה אנחנו כחלק מהגישה ה ,בחיטה נזרעהשטח  שאר"א. וגזר ותפ

 המחירים ,לפי הביקוש ,באביב . כך אנחנו יכולים להחליטמיץ או לחצירחלת ,לגרעינים תהעד אוישניתן לי
  . עד כל שדה של חיטהילי למה ,והגשםשדה ומצב ה

 תתכני עללכן ו ות בקיץ הקרובללע פוייםצ . אלההמים יהכי מושפע מהעלייה במחירשגד"ש הוא גם הענף 
דונם עגבניות  140 -כ תכננים לגדל כבר היום מ יחד עם זאת, .נחליט רק באביב 2022הגידולים הסופית לקיץ 

  דונם בוטנים.  100 -ו  דונם 100 בהיקף של ועיתשע ,דונם תירס לתחמיץ 200 -ו  לתעשייה

היות  ,עשייהתלגידול ירקות ל ירידה בביקושבעיקר ב . זה מתבטאטהישנת השמלניכרת השפעה יש ש "בגד
היתר קבלת את "לא מ זוכרות מהדרין" וכשעם כשרות " עובדים בדרך כלל ותהירקעיבוד וכל מפעלי 

דה בהזמנות לגידול  יריכך יש בשל  .בשנת שמיטה של הרבנות הראשית( כירה)הסדר למ" מכירהה
   מהמפעלים.
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בחודשים  .הוא הכותנה ,הנראה(אצלנו ככל לא לי יחזור הקיץ לחלק משדות העמק )ושא ,ישן דולגי
 ,רסה ומגדלים שיש להם מי קולחין או מים זוליםובב הכותנה במחיר מעותיתיה משיעלמגמת יש אחרונים ה

 בוחנים לחזור לגידול. 

הצורך להחזיק שומרים רבים על  הורידה אתאת העגורים, בהחלט  השנה מחלת שפעת העופות שתקפה
מצער ככל  ,רוע הזהישהארק נקווה תם הרבה פחות צופרים וסירנות. בוודאי שמע השדות, במהלך החורף.

ותהיה הבנה שחייבים  של רשות הטבע והגניםאו  המי ממשרדי הממשלשל  ינייםת העא פתחאולי י ,שיהיה
ל ככבמהנושא  להתעלםוהמשיך בחורף ולא ל גורים שמגיעים כל שנהלתכנן מראש את הטיפול בעותקצב ל

 .החקלאיםכתפי על  העלויות והאחריות ך השארתות ,שנה

הלול שלנו שמנוהל ע"י נתן  .כל המדגריםבת ות מצוינומקצועית ם תוצאועהלול סיים שנה טובה  לול:
בין כל הלולים של תשלובת מילובר )לולים בגליל העליון ובגליל  2021נבחר כלול המצטיין של שנת  סוכה 

 .מערבי( כבוד ! וברכות

 וחיםיות של האפרוהכמ מצוםלצ ,כלל מגדלי העופות והמדגרותל ,בכל הארץהסדר לתוקף נכנס  שנהה
נמצא כבר כמה שנים ה ,ע ליציבות בענף זהיייסש זה ההסדר פועל כך שנקווה בשלב. דגרבכל מ דליםשמג

ות רעוזאצלנו  טובותהתוצאות השל הרווחיות וירידה מתמידה במחירים אותם מקבלים המגדלים. בשחיקה 
 . לינועלשמור על רווחיות לאורך זמן אבל המגמה הכללית משפיעה גם 

בפרנסה של ה בעשרות לולים ועהמחלה פג .נושא שהיה הרבה בכותרות בחודשים האחרונים - שפעת העופות
פטם של עוף הגליל וכמובן שגם הלול שלנו הצליח לעבור את התקופה לי העו כלל לופגלשמחתנו לא נ .לולניםה

ומוקפד במשך  והמתחם שלו סגורשמור על הלול להעניין רק מחדד יותר את הצורך . ללא פגיעההקשה הזו 
 ת השנה. וכל ימ

כרגע נראה שחלוקת  .עם חששות שהחורף השחון יפגע בצימוח של המרעהבעדר התחלנו את החורף : בקר
שנמצא בחודשי החורף  ,הביאה לצימוח יפה במרעה והעדר ככה( משךינקווה שוהכמות שלהם ) הגשמים

לרעות בחלקות את העדר עלות הל מתכננים ,בתחילת האביבנהנה מהעשב שצמח.  ,יד הקיבוץלבשטחים ש
 .הות מעל ציר הנפט כמו בכל שנהוהגב

 "מרעה גולן" אגודת מגדלי גם עגלים נוספים שלהשנה יש לנו  .עגלים במפטמהבוהצוות עוסק בטיפול בעדר 
שים הקרובים גם ודנקווה שבח .ענףשל ה ההכנסל מוסיף עוד סעיף ה"פנסיון" .בפנסיון אצלנוהנמצאים 

ממשיכים  אנחנושמל. ות תתחיל לפעל ולייצר חכהמערכת הסולרית החדשה שהותקנה על הגגות של הסכ
קף השטחים שלנו להיהעדר להתאים את גודל על מנת  ,במרעהבעדר הפרות מספר בתהליך של הגדלת 

 ממשק אופטימלי.לו

( שלנו שהצטרפו למשבצת תזרענו השנה שוב את החלקות החדשות )ישנו :חדשים שטחי חקלאות
ון ליד הקידוחים ובהמשך גם הטרסה העליונה פשתי החלקות הקטנות בצ .החקלאית מסביב לשמיר

  בכל אחד מהשטחים הנ"ל.קבועים אנחנו בוחנים אפשרויות לגידולים   .והאמצעית מול מפעל שמיר מוצרים
 אםומכל סוג שהוא רכב כלי ות עליהם עם לנא לא לע ולכןהשטחים זרועים כיר כי זזו נבקש לה תבהזדמנו

ובתופעה  הםבסה לטפל ננו ,להעביר ליום ללצ ורצוי לים שנוסעים על השטח אפשרינתקלים במטי אתם 
 .רק נמצאת בעלייה ,הפסולה הזו שבשנים האחרונות לצערנו

מלא בגשמי ברכה,  המשך חורף .אז זהו להפעם
שנה לנו נקווה שתהיה ו שוב בעת ובמידה

 חקלאית טובה בכל הענפים.

 זמיר כרמי, בשם כל חקלאי שמיר

 

הצטיינות ללול שמיר ולנתן סוכה  תעודת
 המנהל אותו כבר שנים רבות.
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הפעם דו"ח קצר ותמציתי אודות השיפוצים 
המתרחשים כבר כעת ברחבי הקיבוץ ואלו 

השקעות השמתוכננים לעתיד. כולם הוצגו בתכנית 
 ועברו במזכירות הרחבה.  2022לשנת 

 החלפת ריצוף בבריכת השחייה . 
 מסביר: דורון לוין

הריצוף סביב הבריכה נשבר בכמה מקומות 
 –והרצפה גם שקעה במספר מקומות. בנוסף 

היו אלו מרצפות שאינן מונעות החלקה ולכן 
גם מסוכנות. אי לכך הוחלט להחליפן ברצפה 

 שאינה מתחממת.  ,חדשה, מונעת החלקה
שליש הוחלף כבר בשנה שעברה ולקראת 

 הקיץ הקרוב יוחלף החלק הנותר.
 דו"ח מפורט השיפוץ במטבחות החלו עבוד .

 מסר בעלון הבא.ייותר י
 קטן, בעיקר שיפוץ החלו ב– שיפוץ חדר תנועה

 במקום. רותיםיהששל  
 הסתיים בשעה טובה.  שיפוץ המרפאה

השיפוץ נעשה ביוזמת קופת חולים כללית 
במדור  –ובשיתוף עם הקיבוץ. פרטים נוספים 

 מפה ומשם.
 למבנה כללי שיפוץ נערך  – שיפוץ בית היוצר

. תכנון שלישיהלגיל יותר והפיכתו למותאם 
תחת  ,עדי להבע"י  –השיפוץ ועיצוב הפנים 

 .רווחהאגף 
 הכדורסל  במגרש אספלט משטח שיפוץ/ 

 .הילדים בתי ביןש קטרגל
 ליד  וקלאבקרים רכבים הכשרת חניית

 מהמקלט ץ"השכפ הורדת מתוכננת הכולבו.
 עדיין בשטח שיתפנה. סעיף זה  חניות ובניית
 .סופי לא- בתכנון נמצא

 מסר: נטע שפיגלר

כידוע נכנסתי לתפקיד יו"ר המזכירות הרחבה 
פגישות  שתיבתחילת ינואר.  מתחילת ינואר קיימנו 

 במתכונת אספה(.מהן מזכירות רחבה )אחת 

לינואר עלו  23ה בישיבת המזכירות הרחבה מ
 הנושאים הבאים:

   תקציב הפעילות העסקית של הקיבוץאושר.  

  לניהול אגף החינוך הבלתי  מאי יחזקאלנבחרה
  .פורמלי

 נבחר להנהלה כלכלית  ואושרה  ניב אדוט
 בהנהלה כלכלית לניר שמואלקדנציה שנייה 

   לאוריאן אושרה כניסה למועמדות לחברות
 אדם חלפי וטל רונן )ארוסה של נוי לוי(טלבי

 )אשתו של נמרוד רונן(.
  אושרה רשימה של מועמדים לחברות לקראת

שכבר קלפי )ת עלתה להצבעהרשימה . הצבעה
 .(התקיימה כידוע

עלו הנושאים  לינואר 28באספה שהתקיימה ב
 : הבאים

  כולל העברה  2022קהילה לשנת אושר תקציב
 של פירות נכסים.

נכון לרגע זה שני צוותים שמונו על ידי המזכירות 
 הרחבה מכינים מספר דיוני עומק בנושאים: 

 שכבר לאחר מפגשי חשיפה   – צוות סטטוסים
הביא את המודל המתגבש כוונה לנערכו, יש 

  הקהילה.במרץ הקרוב בפני 
 דברים מגיעים הגם שם   - צוות אורחות חיים

 הבשלה. כדי ל

במקביל אני מקיים פגישות עם חברי מזכירות 
הפגישות   בכך. םרחבה וחברים אחרים המעונייני

תנות במה לחברי המזכירות להביע דעתם על והללו נ
דרך הפעולה הנכונה של המזכירות כמו גם להציע 

 נושאים שונים שיש לקדם בקיבוץ ובקהילה. 

יחד עם עובד ושי, שותפיי לצוות ההנהגה, אנו 
מגבשים רשימת נושאים לדיון וטיפול במטרה 
להיות קהילה טובה יותר בעלת כלים וערכים 

 ה והעתיד.  המתכתבים עם ההוו

 :נושאים  נוספים שיעלו בישיבות הקרובות

 נאשר מיקומה  ,עדכון תב"ע  שבה, בין השאר
בתי מגורים בתוך של שכונה חדשה, מיקום 

ואופי  ( (Fill Inשטחים לא מבונים קיימים 
קטע האחרון שנשאר לבנות מהמגורים ב

 בשכונת הכרם.
 מוצע   :2022כנית הביקורת השנתית ת

 שהביקורת תתרכז בתחום הבריאות
  כדאי להקדיש להם כתבה ) –פרויקטים של הנוי

 נפרדת(
  קיימותישיבה אחת מהקרובות תוקדש לנושא  

, עלו מספר נושאים הקשורים לסביבהבה יו
 אנרגיה ירוקה וקיימות.  

 
 המשך בעמוד הבא...
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 2022 פברואר

 ..והתחלות חדשות , פרידותסיכומים
 

 שוניםבעלי תפקידים  סיימו והתחילו ,2021בחודש יוני  ,מאז כניסתי לתפקיד מנהלת משאבי אנוש בשמיר
 בקיבוץ. להלן סקירה: את עבודתם

 ציבור:שלושת נבחרי הקדנציה  סיימו 2021לקראת סוף שנת 

ועל כך בסיום הקדנציה קהילה הלסיים את תפקידה כמנהלת  החלטתההודיעה על  שקמה -הנהלת קהילה
התמודדות של  .מודד לקדנציה נוספת. הציעו עצמם לתפקיד שני חברים, איל מירון ועובד בן זאבתת שלא

נו מאמינים כי כוחות פנימיים משמחת וא חברי קיבוץ לתפקידים בקהילה ובעסק היא לא מובנת מאליה,
  לצמיחתו של הקיבוץ. יביאו

 .לתפקיד מנהל הקהילהנבחר  עובד בן זאב

סיים קדנציה ראשונה כיו"ר הנהלה כלכלית והודיע על רצונו להתמודד  שי שפיגלר-יו"ר הנהלה כלכלית
 ציה שניה בתפקיד.נ, שי נבחר על ידי האסיפה ברוב קולות לקדקורא פנימילקדנציה נוספת. פורסם קול 

צוות  .להחלפתו של עובד בן זאב ,פורסם קול קורא לתפקיד יו"ר מזכירות רחבה -יו"ר מזכירות רחבה
 איל נענה לאתגר ונבחר על ידי האסיפה ברוב קולות לתפקיד יו"ר מזכירות רחבה., לאיל מירוןהאיתור פנה 

בהצלחה והנאה  חנינאחל ל .2021ספטמבר התחילה את תפקידה בקיבוץ ב חני כהן הלל -חשבת שכר
 . בשמיר עבודתהב

 תלכל אחעל המקצועיות, הרצון לעזור  הל בהזדמנות זו נודהצאה לדרך חדשה. יקירתנו, י, מעין שמואל
כל  המשך בהצלחה בהגשמת  .על הסבלנות והמוטיבציה להעביר לחני את המידע והידעו ,בכל עניין דואח

 שאיפותייך.

 לדגנית אבישי, .בתפקיד. נאחל לענבל בהצלחה דגנית אבישיהחליפה את  ענבל יניב-רכזת צרכים מיוחדים
 מקצועית, אכפתית ומבורכת. בהצלחה בהמשך דרכך.יה יתודה גדולה על עש

נאחל ליוחאי   יוחאי פלדמן פנה לקול הקורא שפורסם ונמצא מתאים לתפקיד. -מתקן סינון מיםאחראי 
 .הצלחה והנאה בתפקיד

בל אבהזדמנות זו נודה לפ ברק נתנזון התחיל לעבוד בכולבו, נאחל לו בהצלחה בתפקיד. -עובד.ת לכולבו
 גמלאות.בתקופת המאירוביץ' על שנות עבודתו ונאחל לו הנאה 

לוגיסטיקה. אייל ה צטרף לאגף התרבות בתפקיד אחראי ה אייל צרויה -איש לוגיסטיקה באגף התרבות
 ת עבודתו באגף התרבות., תודה לאסף על תקופאסף גולןהחליף את 

 .לא אוישהתפקיד לקול הקורא הגיעו פניות אך  . ביקש לסיים את תפקידודורון לוין  -אחראי מתקני ספורט
  תודה לדורון ובהצלחה לצרויה. . תפקידהציעה עצמה ל רונן צרויה

ין יפורמלי ועדסיימה את תפקידה כמנהלת אגף החינוך הבלתי רוני האוזנר  -מנהל.ת אגף חינוך ב"פ
השירים התנגנו... "רוני.. אל תלכי.." , נאמרו והתודות  הברכות .ממשיכה ללוות את מערכת החינוך ומנהליה

שנענתה לחיזורי צוות  למאי יחזקאלובשמחה גדולה, נאחל בהצלחה   ין בסביבה.ינותר לומר, תודה שאת עד
  האיתור, הציעה את עצמה לתפקיד ונבחרה רוב קולות לתפקיד מנהלת אגף החינוך הבלתי פורמלי. 

 האיוש וההשמה. כיתודה לכל צוותי האיתור שבחרו לעזור ולהשתתף בתהלי

 2022מטרות ויעדים לשנת 

על שוקדים במרץ לה ובעסק בקהיהמנהלות והמנהלים  ,לקראת תחילת שנה חדשה, לרוב בחודש ספטמבר
 כניות עבודה לשנה החדשה.חולפת, הצבת מטרות והכנת תהשנה ההכנת סיכומי 

 להלן המטרות של תחום משאבי אנוש לשנה הקרובה:

קרן בראליה    פינת משאבי אנוש   
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 התמקמות בתפקיד מנהלת מש"א.  •

 פיתוח וטיפוח הון אנושי. •

 מנגנון משוב והערכה. •

 .)פיילוט(מודל עבודה לפי יעדים  •

 יזמויות. •

המטרות שהוצבו, אשמח לפרט על גבי  אעסוק בפיתוחבמהלך השנה, מעבר לעבודה היומיומית והשוטפת, 
 הנעשה בכל תחום. עלעלון זה 

 גרה מבורכת.שמאחלת לנו שנה טובה, בריאות ו
 זמינה לפניות ולשאלות,

  מנהלת משאבי אנוש, רן בראליהק

 

 :המשך מהעמוד הקודם

 החלטה הצהרתית שקיבוצנו שם את 
הקיימות כערך חשוב ואילו צעדים יש לנקוט על 

 מנת ליישם כוונה זו.
  סקירה של פעולות ותכניות לעתיד

 בנושא אנרגיה סולרית וקיימות שמוביל צוות בראשות שי שפיגלר 
 דיון ראשון בנושא עתיד קמיני עץ בשמיר.  

 הישיבות באחת הללו הנושאים רשימת את להביא נשתדל. החברים עם בפגישותיי גם עולים מהנושאים חלק
 .הרחבה המזכירות חברי עם יחד אלו בנושאים וטיפול לדיון  עדיפויות סדר לתת מנת על הקרובות

 
 איל מירון יו"ר מזכירות רחבה

 

 

 בני אדם וחיות אחרות...כמה עובדות על 

 .דבורים וכלבים יכולים להריח פחד 

 .שוורים הם עיוורי צבעים, התנועה של הבגד היא שגורמת להם להתעצבן 

  .פרפרים מרגישים טעם דרך הרגליים שלהם 

 .קקי של פרפר חולה זוהר בחושך 

 שפך על עקרב, היא תגרום לו להשתגע ולעקוץ את עצמו למוות. יאם כמות קטנה של אלכוהול ת 

  .יש יותר תרנגולות מאנשים בעולם 

 .חזירים לא מסוגלים להסתכל למעלה 

  פילים. 7אדם אוכל בחייו כמות אוכל המשתווה למשקל של 

 .משקלן של הנמלים בעולם גדול פי עשרה מזה של בני האדם 

  קות.ד 3ליטר מים ב  200גמל יכול לשתות 

 גידול חיית מחמד משפר את איכות החיים, גורם לאושר ואף תורם לאריכות ימים. 

למי שרוצה לדעת יותר  ...? הידעת  

אלון-ליקט: מתי בר  

למי שרוצה לדעת יותר  ...הידעת?   

אלון-מתי ברליקט:   
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 הכירו את המועמדים החדשים לחברות
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כמו בכל שנה חודש פברואר מגיע בזמנו, אבל שלא 
.  קר וגשום -כמו בכל שנה, יש לנו חורף אמיתי

בדקתי את ממוצע הגשמים עד סוף פברואר, 
 ובהחלט עברנו את הממוצע.

ממוצע רב  
 שנתי

 השנה )ממ(

 1 17 אוקטובר

 24 55 נובמבר

 134.5 105 דצמבר

 201 125 ינואר

 59 101 פברואר

  419.5 403 סה"כ

 עד עכשיו

 

אולי בגלל שינואר ופברואר הצטיינו בטמפרטורות 
נמוכות מאוד, הפרחים העונתיים לא ממהרים 
לפרוח, אפילו השקדיות עדיין לא פורחות, או רק 
מוציאות פרחים ראשונים .  הפרחים בעלי בצל 
ופקעת שומרים על עונת הפריחה שלהם. בחרתי 
ברקפת, בנרקיס ובכלנית, אמנם כבר כתבתי 
עליהם בעבר, אבל כמו שאנו נהנים מפריחתם כל 
שנה אז אולי תיהנו גם מכמה עובדות )אפילו שהן 

 לא חדשות(.

בכניסה לקיבוץ אחרי הכיכר יש מסלעה שעכשיו 
יף היא מלאה בפריחת רקפות ונרקיסים, שווה להע

 מבט.

משפחת  Cyclamen persicumרקפת מצויה 
 הרקפתיים

פחוסה עגולה וגדולה, מוצא  פקעת לרקפת
קרקעי שהתעבה ואגר מזון. -מגבעול תת הפקעת

גם רעל בשם ציקלמין, המגן  נוסף למזון יש בפקעת
)לשמחתי   חיים.-מזון זה בפני בעלי-על מאגר

 .הדורבנים אינם אוכלים את הרקפות(

ארוך נפרד  עוקץ על יםוכל עלה נישאכל פרח  
משלו. העלים מיוחדים במראם: הם עבים 
ובשרניים, דמויי לב, מעוגלים. הם מתאפיינים 

כסף על רקע ירוק בצדם העליון. -בציור של כתמי
אויר מתחת לשכבת התאים -חללי הםכתמי הכסף 

  העליונה של העלה.

רקפת מצויה פורחת לאורך תקופה ממושכת, בין 
אחרונות הרקפות מאריכות לפרוח  ובר ליוני.אוקט

 עד יוני.

 

צורת הפרח אופיינית רק לרקפת, הפתח נוטה  
כלפי מטה וחמישה עלי הכותרת בולטים כלפי 
מעלה. על המאביקים לבוא אל הפרח מלמטה, 

מחקרים מפורטים נערכו כדי לברר כלפי מעלה. 
הרקפת בטבע. מסתבר שאין לה  איך מואבקת

מאביק דומיננטי אחד, אלא היא מואבקת מעט 
בידי כמה מיני חרקים. העיקרי ביניהם הוא עש 

  Micropterix berytella פרימיטיבי ששמו

המאבקים של פרח הרקפת אינם נפתחים 
מעצמם. החרק המאביק,  אבקה ומפזרים

משמיע זמזום , צינור הכותרת בהתקרבו לפתח
גבוה, אשר מרעיד את המאבקים וגורם בתדר 

נקראת  האבקה לפיזור האבקה. צורה זאת של
 . האבקת זמזום

על פי האגדה נתנה הרקפת השראה לכתר המלכות 
של שלמה המלך, ולפיכך נקראה נזר שלמה. 
משחרב בית המקדש ונלקח הכתר בשבי, כופפו 

 .הרקפות את ראשן עד עצם היום הזה

משפחת  Narcissus tazettaנרקיס מצוי 
 הנרקיסיים

, מהפרחים הידועים היפים והנפוצים צמח בעל בצל
 .ביותר בארץ. מוכר כ "מלך הביצה"

מאז ייבוש הביצות הוא נפוץ פחות, אך באזורנו  
 )אולי קרקע בין סלעים בהרים-כיסיהוא גדל ב

   ).מין נפרד היאאוכלוסייה של ההרים ה

עולים בחורף ומתוכו הבצל נמצא כל השנה בקרקע 
העלים  .עלים סרגליים קירחים, ארוכים וצרים

-וביניהם מתרומם גבעול  ערוכים בשני טורים
 15–1עלים, הנושא -פריחה עגול, קרח, חסר

 ס"מ.  40פרחים. גובהו כדי 

 

דבורה מחפשת דרך לאבקה )ימין( וחודרת 

 לפרח מלמטה )שמאל(.
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)עלה גדול  קרומי ניצני הפרחים עטופים במתחל
קרומי העוטף את הפריחה(. עלי הכותרת לבנים 

ידי חרקים -נעשית על אבקהההב. ובמרכז כתר צהו
חדק, המסוגלים להגיע אל הצוף הטמון -ארוכי

 .רחף ורפרפים-עמוק בפרח: דבורים, זבובי

פורח בשיא עונת הגשמים, אך אינו נסגר הנרקיס 
בגשם. המרבדים הצפופים והנרחבים ביותר של 
נרקיסים מוכרים בשמורת ביצת נוב בגולן ובתל 

הפכו למוקדי עליה לרגל אנפה בעמק החולה. אלה 
ומפגש חובבי פריחה בינואר, עד כי מע"צ הכשירה 

  .חניה מיוחדים-לידם מגרשי

הנרקיסים בטבע כבר סיימו את פריחתם, אך 
במסלעה שבכניסה, כפי שציינתי, הם פורחים 

במלוא 
   הדרם. 

 

 

 

 

 

 

 נרקיס בגינה שלי

 

משפחת  Anemone coronariaכלנית מצויה 
 הנוריתיים

שכיח מאוד בארץ, עם פרח  שנתי-רב שבוניע
בולט ויפה. זה אולי הפרח הישראלי בהא 

 !הידיעה
פריחתו השופעת במרחבי הארץ היא עדות 

 להצלחה של התנועה לשמירת הטבע. 

באמצע המאה העשרים הלכו אוכלוסיות 
בגלל קטיפה ועקירה  הכלנית בארץ והדלדלו

פרטית ומסחרית. שילוב של חינוך, עיצוב  –
הצילו את  –קהל, חקיקה ואכיפה -דעת

  .הכלנית )וגם את האיריס, ועוד(

פרחי הכלנית מבצעים תנועות אחדות, שמעניין 
לעקוב אחריהן בשדה: תנועה של פתיחה וסגירה 

של הפרח בהתאם לתנאי 
מזג האוויר, ותנועה של 

ח כלפי הטיית הפר
השמש. תכונה אחרונה 
זו ידועה בחמנית, וראוי 
לשים לב שהיא 
מתבטאת בצורה ברורה 

 .מאוד גם בכלנית

עגולה  פקעת לכלנית 
-קטנה, הטמונה לא

עמוק באדמה. ישר ממנה יוצאים העלים והפרחים, 
הבוקעים את האדמה בכיפוף כעין ברך, 

ארוכה,  פטוטרת כך. לעלה-ומתיישרים אחר
שכל אחת מהן שסועה  אונות 3-ק למחול והטרף

שא פרח בודד הפרח שעיר והוא נו גבעול  .שוב
אך מתחת לפרח יש  בלבד. אין עליו עלים

דים תחילה לפרח מעטפת(, הצמו-)עלי חפים 3
בהמשך הפריחה הם מתרחקים ו גביע-ונראים כעלי

גדולים, דקים, צבעוניים.  מן הפרח. עלי הכותרת
 . 6–5מספרם אינו קבוע, לרוב 

הכלנית פורחת בעיצומו של חורף, מדצמבר עד 
אין בפרח . מארס. פרח בודד חי שבועות אחדים

המיוצרת , אבקה צוף, והגמול למאביקים הוא
החרקים מוצאים בפרח אבקה  בפרח בשפע.

ואולי גם מחסה ואתר מתאים ללינה  לאכילה
ולהזדווגות. חלק מן החרקים המבקרים בפרח גם 

הפרח, אך נראה שיחד עם זה אוכלים את אברי 
  .רובם גם תורמים להאבקה

כל זרע , הפרי מקובץ, והוא כולל כמה מאות זרעים 
מצוייד בעטיפה צמרית דלילה, המאפשרת הפצה 

האדומה הכלנית   .יעילה למרחק ניכר בעזרת רוח
ורק בצפון )ומעט מאוד , נפוצה בארץ בכל חלקיה 

 .גם במרכז( יש כלניות בכל הצבעים

 1959בולי פרחים שיצאו לרגל יום העצמאות תשי"ט 

 נרקיס במסלעה
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העדכון האחרון משלא"ג בעלון שמיר היה בראש השנה תשפ"א 
מאז  .( ממש בעיצומו של הגל הראשון של הקורונה2020)ספטמבר 

  "ג לזמן הזה. ון קצר משלאעברנו כולנו לא מעט, להלן עדכ

הסביבה העסקית בה שלא"ג מאז פרוץ הקורנה בשנתיים האחרונות 
 .קיצוניפועלת מאופיינת בחוסר יציבות 

, שנה של ביקושים חריגים כתוצאה מאפקט הקורונה, שנת 2020שנת 
 ,מיליון $ מכירות 200כ  בכל הפרמטרים .שיא לחברה מבחינה כלכלית 

לשנים שלפני ו 2019ל ביחס  אחוזים, צמיחה של עשרות רווחיות שיא
ובכך השלמנו רכישה של חברת טקסוס האיטלקית  2019בשנת  .כן

מיצבנו את שלא"ג כחברה יצרנו בסיס חזק לשלא"ג באירופה ו
 .ATBהמובילה בעולם המערבי בטכנולוגיה 

דובה  לשלא"ג בטוסקנה אמהאופטיקה בפשעשה מעבר ניהולי בתוך איטליה  ,ערן הרדוףאת טקסוס מנהל היום 
חלק השתלב כאת היכולת להעצים את הסינרגיה עם שלא"ג ולוכן  ,מניסיונו וכישוריו ומוסיף לחברה האיטלקית

 אינטגרלי מהקבוצה. 

בביקושים ומוחלטת כמעט  חלה עצירה חדה 2021אך כבר באפריל   2020שנה שהתחילה כהמשך ל  – 2021שנת 
מלאים של הצטברות חזרה לצריכה "נורמאלית" של הצרכן וזאת עקב  .ומוצרי מטליות למוצרים רפואיים

   שלהם.   ת האספקהובשרשרהלקוחות ובמחסני אדירים 

שמקורו בשינויים החדים  בהובלה הימית  וחסר תקדים התפתח והתעצם משבר לוגיסטי עולמי אדירבמקביל 
לצד  וצר בנמליםנחריג גדול ועומס . הקורונהשנה הראשונה של ב יצוא באסיה )סין בעיקר(והבתנועת היבוא 

בשרשור לכל משתמשי ההובלה  דרמטיתשל המשבר הלוגיסטי הינה  השפעתו ובאניות.מחסור חמור במכולות 
ההובלה  ימחיר -על מנת להבין את סדרי הגודל  .ושלא"ג בתוכה ה שלנויהימית ליצוא ויבוא ובכללם התעשי

 . ויותר 3פי ומחירי היצוא  ליבשת אמריקה   6פי עלו בשנה האחרונה ביבוא מאסיה  הימית 

 שרק את חלקם ניתן להעמיס על הלקוחות.  ,לחברה מדובר על הוצאות עודפות של מיליוני דולרים רבים

 .חברההביצועי ניכרת הפגיעה ב 2021של  במחצית השנייהמ"סופה"  שכזו אי אפשר שלא להירטב ולהיפגע ואכן 
א והמשבר עדיין אתנו במלהיא בהחלט טובה.  2021 חודשים הראשונים של 9מצטברת ב ההתוצאה  ,עם זאת

  .2022עם האתגר הזה אנו נכנסים ל  .עוצמתו וקשה לחזות מתי תבוא הקלה מהותית

 תמשיך במשימות הבנייה שלה כחברה גלובאלית החברה ,התמודדות עם המשבר האמורהמלבד  2022בשנת 
יצור האירופית יהקו החדש יוסיף קווי מוצרים חדשים לזרוע ה .קו ישןע"ח ובמסגרת זו תקים קו חדש באיטליה 

 שלנו ובכך נגדיל את פוטנציאל הצמיחה וכשר התחרות שלנו ביבשת אירופה.

במיוחד בשווקים העולמיים  אותהשבא לחזק ומורכב בניית החברה כחברה רב לאומית הוא תהליך מתמשך 
 עלויות יצור גבוהות וכדומה ..(  )שקל מתחזק,ור האתגרים הרבים שעומדים בפני תעשיית היצוא בישראל. לא

שמתחזקת בעולם, משימה מענה למגמה הירוקה כחדשים  פיתוח מוצריםלתת עדיפות ודגש על החברה תמשיך 
שעדיין אין מספיק היצע של חומרי גלם תחליפיים לפלסטיק בכלל ובתעשייה בכך בהחלט לא פשוטה בהתחשב 

היא משימה נוספת של החברה לשנים הבאות דבר שוודאי יבוא  4.0ה יתעשיאימוץ תהליכים של שלנו בפרט. 
 עות ובתשומות ניהול לא קטנות. לביטוי בהשק

אפקט  .בידודים וחוליםמתוצאה כ עדרויותיהולא רק בשל בכוח אדם תפעולי החברה מתמודדת גם עם מחסור 
  ניכר גם בשינוי סדרי העדיפות של העובדים הפוטנציאלים לתעשייה ובתחומים רבים בעולם כולו. הקורונה 

האנשים המצוינים שהולכים עם  ביחד עם ,בשנים שעברו שנבנהאסכם באמירה שהבסיס האיתן של החברה 
 ת שלה עם האתגריםויהוו עוגן חשוב להמשך הצמיחה של החברה וליכולת ההתמודד ,החברה לאורך שנים רבות

 שלפניה.   הרבים

 הבסיס להצלחתה. הם היו ונשארו  – תודה גדולה לכל עובדי החברה בארץ ובעולם

 אילן פיקמן
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 של אברהם אילת מארכיונו

 8691שלג על רמת הגולן 

 מטיילים:

 עודד שולר

 עוזי צור

 חיים סגל

 אמרי הדס

 גיורא ב.ז.
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 2022פברואר 

"תתחיל הכי מהר שלך, ותגביר לאט לאט" 
 )אלון שגיב(

 4וואו, לא הספקתי למצמץ, והנה אני אוטוטו סוגר 
חודשים בניהול הקהילה. ברוב המקרים אני מרגיש 
שלא רק שאני לא מבין הכל, אלא שאני עוד אפילו 

עד עכשיו  –לא יודע מה אני לא יודע. ובכל זאת 
התפקיד מהנה ומאתגר כאחד. התחושה היא של 
התמודדות חדשה, אבל באזור מוכר, מה שהופך את 
הכניסה שלי לתפקיד לקלה וחלקה יותר. אני מאמין 
שיש לכך לא מעט סיבות, אבל סיבה מרכזית אחת 

. העבודה לצידה במשך ארבע שקמה פלדמןהיא 
א השנים שחלפו נתנה לי את האפשרות לראות ל

מעט מהדברים )גם אם מהצד(, להכיר יותר לעומק 
את ההתמודדות.  –את ההתנהלות ולא פחות 

תהליך החפיפה שעברתי יחד איתה בכניסה לתפקיד 
היה בדיוק מה שהייתי צריך, ועד היום היא מהווה 
בשבילי מקור בלתי נדלה להתייעצויות 

תודה ולהתלבטויות. שקמה, זה המקום להגיד לך 
על הובלת  –כל העזרה, ולא פחות  )!( על רבה

הספינה שנקראת קיבוץ שמיר לאורך הקדנציה הכל 
 כך מאתגרת שחווית.

קבוצה זוכה  "שחקנים מנצחים משחקים,
 )מייקל גורדן(באליפות״ 

בעיני, המפתח החשוב ביותר בכל הקשור לקידום 
רעיונות שיובילו את הקיבוץ לכיוונים טובים יותר, 

פעולה ועבודת צוות טובה. בסוף הוא היכולת לשתף 
דצמבר נבחר איל מירון לתפקיד יו"ר המזכירות 

הושלמה "שלישיית הובלה" חדשה   הרחבה, ובכך
 )יחד עם שי שפיגלר, יו"ר ההנהלה הכלכלית(. 

אני בטוח שבעבודה המשותפת שלנו נדע להפרות 
אחד את השני )והשלישי(, וליצור שיתוף פעולה 

ימלא את תפקיד יו"ר  מוצלח. אני מניח שאיל
המזכירות הרחבה מעט שונה מהאופן שבו אני 
מילאתי אותו, ואני בטוח שהוא יעשה זאת בצורה 
הטובה ביותר. אני מאחל לאיל כניסה מוצלחת 

קדנציה של שיתוף פעולה והובלה  –לתפקיד, ולנו 
 נכונה של הדברים.

"הנה בא עוד גל גדול, זהירות רק לא ליפול" 
 ()דני סנדרסון

 אז מה תגידו על הגל החמישי, אה? חתיכת גל... 

למרות שלפעמים נדמה לי שעברה מאז כבר לפחות 
 6:30חצי שנה, הכל התחיל באותו בוקר, כשבשעה 

התעוררתי משיחת טלפון של אורית לשם )מנהלת 

אגף הרווחה(, בה היא עדכנה שבשמיר יש שני 
מאומתים. האמת, כל האירוע תפס אותי לא לגמרי 

 בבוקר, לכו לקראתי(.  6:30וכן )טוב נו, בכל זאת מ

בימים הראשונים התקדמנו בעלטה כמעט מוחלטת 
ינו יבכל מה שקשור להנחיות, וכמו כל המדינה ה

"מעט" מבולבלים לגבי מה מותר, מה אסור, ומה 
צריך לעשות. מה שכן, הובלת האירוע על ידי אורית 

יש וצורת ההתמודדות איתו בהחלט נסכה תחושה ש
 על מי לסמוך, ואנחנו בידיים טובות. 

שקמה נקראה אל הדגל לתת תמיכה בשעות הצורך, 
ולאורך כל השבועות האלו היו לצידנו צוותי 
הרווחה, התרבות והנעורים, וביחד עם העזרה של 
עובדי הכלבו וחדר האוכל נדמה שידענו טוב איך 
להתמודד. כמות המאומתים חצתה כל רף שיכולנו 

 300-כון לכתיבת שורות אלו אנו נושקים ללדמיין )נ
איש שהיו מאומתים מתחילת הגל(, כשבשיא כמעט 

, אם רוצים 99המאומתים בו זמנית ) 100חצינו את 
 לדייק(. 

לשמחת כולנו, ולמרות שלא מעט אנשים חוו 
תסמינים מכל הסוגים, אצל אף אחד לא הייתה 
התפתחות מעבר לכך. בימים האלו נדמה שאנחנו 

ים יפה על ההגדרה של "חיסון עדר", כך שגם עונ
הסאגה הזו כנראה כבר מאחורינו. ושיהיה כולנו 

 בריאים.

הקושי הגדול ביותר מופיע בהתחלה. הוא "
 (אייזק אסימוב)נקרא להתכונן." 

האתגר הראשון שעמד בפניי עם הכניסה לתפקיד 
היה העמדת תקציב הקהילה. מכיוון שזו הייתה 
הפעם הראשונה שנדרשתי לכך, ובמיוחד שידעתי 
שאני אצטרך ישר "לקפוץ למים" ולעסוק בזה עם 

 הכניסה לתפקיד, מעט חששתי. 

למזלי ולשמחתי גיליתי שמנהלי האגפים מכירים 
במיוחד שאנשי )אשפי( בכלל לא רע את העבודה, ו

אגף הכספים )ובראשם מיה סגל ואילן בלום( 
נמצאים בכל מקום בו המים מעט עמוקים, 
ומשמשים כמורי דרך ומצילים כאחד )אל דאגה, 
מקומם של מאג'די ורון עמלני מובטח גם לעונה 

 (. ��הקרובה 

התהליך היה אינטנסיבי ומלמד כאחד, ולשמחתי 
אבל גם ריאלי. ידענו להציג תקציב שאפתני 

התקציב הוצג בפני אסיפת החברים אי שם בחודש 
 ינואר, ואושר פה אחד.
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הרב נחום " )זכויות לא דורשים, זכויות יוצרים"

 (דיאמנט

כחלק בלתי נפרד מאישור התקציב, אושרו גם 
הכספים לפירות הנכסים של השנה )טפו טפו טפו, 

הסכום שיוקצה  –הייתה שנה פורייה(, ולצידם 
ת מתווה ה"זכויות הנצברות" אותו קיבלנו לטוב

 ברוב קולות בחודש אוקטובר. 

מאז שהצעה זו התקבלה, אנחנו עובדים מאחורי 
הקלעים במרץ רב כדי להוציא אל הפועל את 
ההחלטה. חלק זה כולל יישור קו והכנה מדוקדקת 
של רשימת הזכאים "שיהנו" ממתווה זה )תוך כדי 

"לפספס" אף אחד(, שאנחנו עושים כל מאמץ שלא 
וכן בחינת מספר הצעות של אנשי מקצוע שיוכלו 
לשמש כ"נאמן", שיעזור לנו באופן חלוקת 

 המענקים. 

השנה, ועד שנסיים את ההתארגנות להוצאה לפועל 
של המהלך, חלוקת המענק ליורשים עשויה 
 להתעכב, אך הכסף יועבר במלואו )גם אם באיחור(. 

פחות הרלוונטיות בשבועות הקרובים יישלחו למש
דפים ובהם נתונים על יקיריהם שהלכו לעולמם, 
יחד עם הותק שנצבר להם לצורך מתווה זה, וכן את 
מספר השנים להם הם יהיו זכאים למתווה הנ"ל. 
כפי שנאמר בפסקה הקודמת, עבדנו כמיטב יכולתנו 
כדי שהנתונים הללו יהיו נכונים ככל האפשר, אך 

ם. במידה ומישהו יזהה יתכן שנפלו טעויות פה וש
 טעות כזו אשמח אם יפנה אלי לתיקון הדבר.

שימו לב שתהליך חלוקת פירות הנכסים יתבצע 
ברגע שבפועל יתקבלו הכספים מהחברות 
שבבעלותנו )כנראה שסביב סוף מרץ, תחילת 

 אפריל(.

שוקולד וקפה? יַחַד? מי שהגה את השילוב “
" !הזה היה צריך לזכות בפרס נובל לשלום

 (דרינדה ג'ונס)

עושה רושם  מסקר לא מקיף )ולא באמת מייצג(
שאחד החלומות הפופולריים בקרב אנשי שמיר הוא 
הרעיון של פתיחת בית קפה, כזה או אחר. אז כנראה 
שיש כאלו שחולמים, ויש כאלו שעושים. ממש לפני 
מספר ימים הגשימו בנות אגף התרבות את החלום, 

בדות צוות כבר הזכרנו, ויחד עם העזרה של וולטר )ע
קפה" )בית -החלו בפיילוט של פתיחת ה"בר לא?(

 קפה מקומי שממוקם בפאב ברגיאת(. 

המטרה המרכזית של המקום היא יצירת מקום 
קהילתי בו אפשר לפגוש אנשים טובים ומעניינים, 
להנות מקפה איכותי )!!!(, וממאפים מעשי ידיה של 

וים לכל נפש. ג'ני שילה האלופה, והכל במחירים שו

הצוות עדיין עומל על דיוק צורת ההפעלה וכן על 
מועדי הפתיחה, אבל כבר עם הפתיחה הגיעו תגובות 

 טובות ושלל פירגונים. 

הימים ושעות הפתיחה מפורסמים על לוחות 
המודעות ודרך מערכת מקומי, ואם עדיין לא 

אז בהחלט  –הגעתם לקפה המלווה בפרוסת עוגה 
 הגיע הזמן...

 י בקשותשת

לפני מספר שבועות התקיימה הצבעה על קבלת  (א
חברים חדשים בשמיר. בסיכומה של ההצבעה 
קיבלנו לחברות את איב הנרי, מתן סרף, רז 
נהואל ואופיר בונקר, וזה המקום לברך אותם 
על כך. הצד השני של המטבע הוא שלא קיבלנו 
את נופר גרטי, בת זוגו של אורן. צריך לזכור 

הצבעה כזו עומדת משפחה, שחיה שמאחורי כל 
איתנו ולצידנו, ותמשיך כך גם בעתיד. תוצאות 
כמו אלו גורמות לפגיעה עמוקה, שלא מתוקנת 
בקלות, ובטח שלא במהרה. זה בהחלט לגיטימי 
שלא לתמוך בקבלה לחברות של אדם זה או 
אחר, אבל אני ממליץ לכל אחד ואחת שלפני 

ת שאתם מצביעים כך או אחרת, לשקול א
 ההשלכות.

לפני מספר ימים דרס אוטו את שושה, הכלבה  (ב
של לורי בול, והדבר הוביל להרדמתה. נכון, 
יהיו כאלו שיגידו שמדובר "בסך הכל בכלבה", 
אבל כל מי שיש לו חיית מחמד יודע שמדובר 
בהרבה יותר מכך, והעצב שמלווה במקרה כזה 
הוא עמוק מאוד. הפעם היה מדובר "רק" 

סיטואציה דומה זה היה יכול בכלבה, אבל ב
להיות מישהו מהילדים שלנו. אני מבקש 
מכולנו לשים לב טוב טוב לצורה בה אנחנו 
נוהגים, ולמהירות בה אנחנו נוסעים. או כמו 
שנאמר בפרסומת המפורסמת: "טוב לאבד רגע 
בחיים מחיים ברגע". סעו לאט, ותתרכזו 

 בכביש. בבקשה.

 הציבור לדעתזכות  
ון הנהלת הקהילה החדש, שאושר כזכור, תקנ

במזכירות הרחבה, קובע שהפרוטוקלים של ישיבות 
ההנהלה יפורסמו לציבור )ללא ציון שמות או 

מעוניין מזמין את כל מי שנושאים אישיים(. אני 
להעביר אלי האלו,  את הפרוטוקוליםלקבל אליו 

)אפשר במייל  כתובת המייל שלואת שמו ואת 
, או אלי לווטסאפ mazkir@shamir.bizלכתובת 

050-7209197).   
 המשך חורף נעים, והעיקר שנהיה בריאים,

 מנהל הקהילהעובד בן זאב, 
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באיזו להקה לא היה חבר מעולם . 1
 ישראלי?

 רד הוט צ'ילי פפרס א.

 רדיוהדב. 

 ג. קיס 

 בלאקפילדד. 

מי מבין הכדורסלנים הבאים אינו . 2
 יהודי?

 מירון רוינהא. 

 ווילי וורקמןב. 

 ג'ון דיברתולומיאוג. 

 רומן סורקיןד. 

 איזו חברה אינה מייצרת טלוויזיות?. 3

 Hyundaiא. 

  Appleב. 

  Sonabג. 

  Peerlessד. 

מיהו הפוליטיקאי שאמר "אם זה רצון . 4
 העם, צריך להחליף את העם"?

 יצחק רבין. א

 אריאל שרוןב. 

 מנחם בגיןג. 

 יצחק בן אהרוןד. 

מי מחברי כוורת נאלץ להיות "המנצח" . 5
בגלל המגבלה על מספר הנוכחים על הבמה 

 באירוויזיון?

 אפרים שמירא. 

 פניגשטייןמאיר ב. 

 יוני רכטרג. 

 אלון אולארצ'יקד. 

 

"משמר ואני ממליץ על הספר  אורי רונןאני שלום, 
 .העמק לא תיפול" מאת עמירם אזוב

סטוריון צבאי, יחבר קיבוץ משמר העמק וה ,המחבר
 כתב שני ספרים מעולים על מלחמת יום כיפור. 

את ספריו מאפיין שילוב של מבט מקיף ודקדוק 
 בפרטים, יחד עם ההיבט האנושי של הגבורים.

הקרב על משמר העמק היה נקודת מפנה במאבק על 
ארץ ישראל בתקופה שבין החלטת האו"ם על הקמת 

 (.15/05/48) ( לבין ההכרזה עצמה29/11/47המדינה )

נגע ללבי נושא שעדיין רלבנטי: מצב הילדים בישוב 
לוחם תחת הפגזות. האם לפנות? האם לשתף 

 בלחימה?

מרגש סיפור הפגזת בית הילדים "רימון" )בו הייתה 
 שולה אמו של שי אפרת( שגבתה קורבנות בנפש.

 

ואני רוצה להמליץ על  אנה ונדרמירשלום, שמי 
מאת פאולה  הנסיכות"סדרת הספרים "כוח 

 הריסון.

בספרים מסופר על ההרפתקאות של ארבע נסיכות 
צעירות שמשתפות פעולה בכדי להציל ולעזור 

אני אוהבת את הספרים כי יש בהם חיות  לחיות.
 ונסיכות ולאחת מהן קוראים אנה.

 

ואני רוצה להמליץ על  ניר ונדרמירשלום, שמי 
ניד "השביעיה הסודית" מאת אסדרת הספרים 

 בליטון.

בספרים מסופר על ההרפתקאות של שבעה ילדים 
 שחוקרים תעלומות ביחד.

אני אוהבת את סדרת הספרים האלה מפני שתמיד 
בהתחלה נראה שהם לא יצליחו לפתור את 
התעלומה ובסוף הם מצליחים. אני הכי אוהבת את 

 הדמות של הילדה פם.

 

   16 חידון  –שמיריטריויה 
 ורדי מאת: גדעון

 (ל"אמנות במטבח" בצמודתשובות )
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 - 2010בתערוכה זו מוצגים תצלומים של עפרה הדר בין השנים  

2020  . 

הרבים בת וחברת שמיר, הגיעה לצילום מתוך מסעותיה  ,עפרה
 בעולם. 

מתוך אלפי התצלומים המרשימים שלה, לא קל היה לבחור את 
 אלו המוצגים כאן.

 והשתקפויות.  טבע, ילדיםוהם נופים   הנושאים המעניינים אותה

צילום, היא מצליחה  שלמדה ומבליבמצלמה לא משוכללת 
אפשר ממש של המראות. להעביר את תחושת המרחב והעוצמה 

 .אחר "הרגעים היקרים"תרה יתה שם וישה לחוש בעין

 ;ביטוי יצירתי תה. מעבר לכך הוא כליימסייע לה להטמיע בזיכרון את המקומות והדרכים בהן היהצילום 
 אמנותית שלה לחוויות החיים. –ית האסתטית ובאמצעותו היא מוסיפה את הזו

 
 כל ההדפסות והמסגור של התמונות נעשו ע"י יואב אילת.

 

  :עפרה הדר

 אחרת" "קצת
 צלומיםתערוכת ת

ון הכניסה לחדר במסדר

 (2021האוכל )דצמבר 

 :יםאוצר

 ויואב אילת גלית אורן 
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מודעה ששוגרה אלינו ב"מקומי" וגם נתלתה על 
אבל אולי בכל זאת פספסתם ואתם  ,לוח המודעות

 אוהבים את הווי המילואים ורוצים להתנדב?

 אז הנה היא ככתבה וכלשונה:

בימים אלה מוקמת יחידת מילואים חדשה, 

שמטרתה לתת מענה ראשוני לאירוע בטחוני 

 בגזרה הצפונית.

ויה יחידת דבורה, ע"ש דבורה דרכלר, היחידה קר

שהיתה חלוצה, אשת עלייה וההרוגה הראשונה 

 בקרב על תל חי.

היחידה מהווה יחידה לתגובה מהירה והיא 

והגולן, המתגוררים בטווח  מורכבת מאנשי הגליל

 די להגעה לאירוע בטחוני.זמן מי

מדובר ביחידה מאומנת ומסודרת ומתאימה 

גבוה, שמשרתים  לאנשים בעלי כושר גופני

 בתפקידי לחימה במילואים ובעלי רוח התנדבות.

קיים צורך ממשי בגיוס אנשים נוספים לשורות 

 כלוחמים במילואים. היחידה המעוניינים לשרת

 בשם מפקד צוות קדמי

 יוני אופנהיים

 חבר עמיר ומנהל עסקי במלכיה

 אם יש שאלות נוספות ניתן לפנות ליוני

052-6954162 

 )העורכת(

עד לרגע כתיבת שורות אלה לא ירד שלג בשמיר... 
 ודאי לא נערם.

אז מהיכן צצה ערימת השלג היפה בחזית מקלט 
 אל מול דשא חדר האוכל? ,מנגו לשעבר

הוא זה חוסיין אבו ג'אבל, קבלן ממג'דל שמס, 
שפרק אותה שם לאחר סערת השלג שהורידה 

 ברמת הגולן.מהלבן הלבן הזה כמויות יפות 

שלו התמלאו בשלג החונות חוסיין, שהמשאיות 
כמעט מידי יום בימי הסערה, החליט לפרוק את 

 השלג כל יום באחד הקיבוצים.

 -ממילא הוא ירד לעבודה בעמק, עם המשאית, וכך
 כולם הרוויחו...

 נטע שפיגלרמסר: 

 

נערך שיפוץ של המרפאה ביוזמת  2022בינואר 
המטרה העיקרית  קופ"ח כללית ובשיתוף הקיבוץ.

היתה להנגיש את המרפאה. נבנו שירותים 
נגישים, הרחיבו פתחים בכניסה למרפאה, 

 בכניסה לחדר הרופא ולחדר האח.יות. 
החליפו את הריצוף וצבעו את הקירות.  –בנוסף 

בסיוע הקיבוץ הוסיפו תא קטן של שירותים 
 לצוות.

בימים אלה אנו עובדים על הגימורים והעיצוב 
מארחים את  –חזרה לשגרה. במקביל תוך כדי 

צוות מרפאת כפר סאלד שעוברים כעת את 
 שיפוץ ההנגשה במרפאתם.

מוזמנים להרים את העינים ולראות את עבודת 
הרקמה הנפלאה שאביגיל שטראוס העניקה 
למרפאה המתחדשת. תודה לכולם על הסבלנות 

 .בזמן השיפוץ. בריאות שלמה לכולם
 

 מסרה: שושי אדוט

 צילם: נטע שפיגלר
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לאור רעידות האדמה שהורגשו לא מזמן באזורנו, 
ברצוני להציג דעה קצת שונה על הנושא. בכל 
הקשור להיערכות לרעידת אדמה צפויה, דומה כי 

בשיפוץ וחיזוק תועלת אין שום טעם -במבחן עלות
מבנים. זוהי השקעה תקציבית אדירה, אשר תבוא 

 .על חשבון הרבה מאד דברים חשובים אחרים
אין אפשרות אמיתית לתכנן, לנהל ולממן תוכנית 
לחיזוק מבנים בהיקפים אדירים ובעיקר אין שום 
אפשרות לסמן אזור בו נכון יהיה לבצע פרויקט 

ה חדשה, דרך כזה. נכון יותר להתייחס לנושא בבניי
תקינה ותכנון נכונים, אך לא בחיזוק של מבנים 

 .קיימים

את החשיבה, התכנון והתקציבים לנושא יש לכוון 
לטכנולוגיות מתקדמות שיאפשרו אתראה בזמן 
מספיק לפני רעידת אדמה ותוכניות מגירה לחילוץ 
מהריסות וטיפול באוכלוסייה ותשתיות שייפגעו. 

ר למצוא בהיערכות דוגמה אחת לרעיון הזה אפש
שלנו לאספקת מי שתייה באירוע רעידת אדמה 

 .ופגיעה בתשתיות אספקת מי שתייה

 3.2.22גיורא זלץ מתוך עדכוני ראש המועצה 

 

גליל  במכינה הקדם צבאיתהמדרשה למנהיגות 
חניכות  220עליון מעודדת אקטיביזם חברתי. 

וחניכי המכינה מתנדבים פעמיים בשבוע במסגרות 
השעה,  המעורבות הקהילתית. כעת, בשל צורך

החניכים מאיישים גם את תחנות הדיגום של 
 500-בחודש האחרון הגיעו החניכים לכ .מד"א

שעות התנדבות במד״א במוקדים בצפון, בגליל 
 .העליון ובמרחב עפולה

 כל הכבוד!

 

 השקיף הוא, והבריטים מאנים'העות את שרד הוא
 דן של החלוצים את וראה חי תל קרב על מרחוק
 חומות בהם לבנות קרשים סוחבים ודפנה

 . ומגדלים

 על עוברים החיילים טורי את כשראה התרגש הוא
 מסוקים שני כשראה בכה, הגולן לכיבוש בדרך פניו

 שמחפשים לחיילים צל נתן, מעליו ממש מתנגשים
 חנון'ג של מריח בשבתות והשתכר לחרמון טרמפ
 כשנתיים לפני אחת אימתנית שרקיה אבל. ומלבי

 צומת של השנים 450 בן התבור אלון את הכריעה
 .אזורי לסמל הפך אשר, טל חורשת

, מקסים אירוע קיימה המועצהלרגל ט"ו בשבט 
 העתיק האלון של" בניו"מ אחד נשתל במסגרתו

, שלו הגדם בתוך( שלו בלוט מתוך שצמח עץ כלומר)
, ל"ז אדיב שמוליק ל"לסא הזיכרון ליד בסמוך

 . שנה 34 לפני דב בהר נהרג אשר

 נוספים משפחה ובני אחיו, אדיב של אלמנתו
 בוקע החדש את לראות והתרגשו באירוע השתתפו

 . הישן מתוך וצומח

 היה מרגש": ל"ז שמוליק של אחיו, אדיב יאיר
 שמוליק סא״ל, יקירנו של לזכרו לאנדרטה להגיע
 34 לפני הצפון יישובי על בהגנה נפל אשר, אדיב
 הגזע בתוך צעיר אלון שנטע סרף לאלי תודה. שנים

 עבר: מזה סמלי אין .שנה 450-ה בן האלון של
 זלץ לגיורא מיוחדת תודה. בזה זה שלובים ועתיד
 יקר חבר, שמחאי ולאבנר היוזמה מאחורי שעמד

 ".מהגושרים

 3.2.22מתוך: עדכוני ראש המועצה האזורית 

 

 

ללאורה המרשלג 
 ומשפחתה

 תנחומים

 על מות האם

 ז"לפרידה קרופניק 
 )בארגנטינה(

 ומשפחתה לאורה יעקב

 תנחומים

 חותעל מות הא
 

  ז"ל מרסל וקנין חיוט
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 בעדשת המצלמה של שון טישלר

 ואתן.ם?

יש לכן.ם תמונות שאתן.ם גאים 

 בהן?

 שלחו ואולי נפרסם  גם אותן
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כשקנינו את הבית בתל אביב והתחלנו לבקר 
התאהבנו בבר שכונתי  ולהכיר את השכונה,

 .מאי"בשנקרא ה"שישי 

ולקשקש  לאכול ולשתות, ,אהבנו לשבת על הבר
 עם הברמנים המתחלפים.

והמנה  ערבבבתקופה ההיא הבר היה פתוח רק 
 גרם. 80של האהובה עלי הייתה המבורגר 

ובלחמניה  בדיוק במידה שמתאימה לי, 
 משגעת.

 

ולאחר הסגר הבר שינה  ,ואז הגיעה הקורונה
 כבר לא בר אלא בית קפה. את פניו.

בגרו ומתאים הבעלים הגיעו למסקנה שהם הת
 .להם יותר לעבוד ביום

כבר אין ברמן ו לא יושבים על הבראנחנו כבר 
 לקשקש איתו.

 פריט.גם ההמבורגר נעלם מהת

אותו  עכשיו המנה האהובה עלי היא מוזלי.
 אנחנו אוכלים בשבת בבוקר אחרי הריצה.

 

 כוסות שיבולת שועל )לא להכנה מהירה( 2

 כוסות חלב 3.5

 כפות צ'יה 3

 כפות סילאן 3

 חתוך לקוביות  - פרי שאוהבים

  :למשל
 תותים חתוכים לחצי 10

 תפוחים חתוכים לקוביות 2

 חצי סלסלת אוכמניות

ואפשר גם  ,כפות גרנולה )לא חובה 4
 ('שקדים/אגוזים וכו

 

מכניסים לצנצנת אטומה את כל החומרים 
  .למעט הגרנולה

 .ימים 5ועד  שעתייםמשאירים במקרר לפחות ל 

 כף גרנולה קערה ומפזרים על כל מנהל מוזגים
 .או אלמנט קראנצ'י אחר

 

 

 

 רדיוהד. ב  1

 מירון רוינה .א  2

 apple .ב  3

 אהרון-יצחק בן. ד  4

 יוני רכטר. ג  .5

 

 

 

 ב.ז.רוית  מאת: אמנות במטבח

 צילם יהודה שנהר –  (. זוכרים?גם מוזלי היה )בחדר האוכל ארוחת בוקר בהמונינו אכלנו עדיין הימים בהם  1996 
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 ארכיון שמיר

 י ה י    ז כ ר ם    ב ר ו ך

 ל“חנן אברהמי ז

 נזכור

 תמונת החודש
 
 

 מאוסף  תמונות הארכיון

 

 27.1.2.01 נספה אשר כגן

 28.1.2.81 נפטר ברל גרשקוביץ

 11.1.2.81 נפטרה רוזיקה כהנא-שושנה

 11.1.2.88 נפטר חיים שפיגלר

 2..19.1.2 נפטר פישל בלוצרקובסקי

 2.1.1777 נפטר חנן אברהמי

 1.1.1771 נפטר יונתן שילוח

 1.1.1771 נפטרה אדית פלדמן

 19.1.1770 נפטרה בלה בלוצרקובסקי

 18.1.1778 נפטרה אטי דורון

 1.1721.. נפטרה מטילדה בר נור

 27.1.1721 נפטרה שפכנר-שוריקה ברוורמן-שרה

 2.1.1729 נפטרה בטיה הרשקוביץ

 8.1.1728 נפטר ארנון דורון

      

  

 1.2.81..2 נפטרה סוזנה אשכנזי

 .22.1.2.0 נפטר אריה פיצר

 8.1.2.88 נפטר צבי עמלני

 7..1.2..2 נפטרה רחל לוי

 21.71.1778 נפטרה אסתר חודס

 8.1.1722 נפטר יעקב טישלר
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תמונות בתערוכה
עפרה הדר



בר-אלון,   מתי  בייפוס,  נעמה  זאב,  בן  רוית  מיכאלי,  שני  שני,  עירית  מסד,  יהודית  "בשמיר":  מערכת 
alon@shamir.biz ופרסום.  להפצה  לא  למכירה,  לא  בלבד,  פנימית  לתפוצה  ורדי.      גדעון  רז,  גילי  115

נטיעות 2022
צילמה: יהודית מסד
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